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TOPLANTI GÜNDEMİ 

1. Açılış 

2. Tıbbi Cihaz Üretim Ve Tedarikinin Sürdürülebilirliği  

3. Diğer Görüş ve Öneriler  

4. Kapanış 

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) Türkiye Medikal Meclisi toplantısı, 26 Ekim 2021 
tarihinde TOBB Yönetim Kurulu Üyesi Öztürk Oran’ın ev sahipliğinde, Meclis Başkanı Mete 
Özgürbüz başkanlığında, DMO Genel Müdürü Mücahit Özdemir, Kamu Hastaneleri Genel 
Müdür Yardımcısı Dr.Hasan Arslan ile özel sektör ve sivil toplum kuruluşlarının üst düzey 
temsilcilerinin katılımıyla Birlik Merkezinde gerçekleştirilmiştir.  

 

Öztürk Oran yaptığı açılış konuşmasında, “bugüne kadar medikal sektörünün temel 
gündeminin kamu alacakları olduğu, süreç boyunca sektörün sürdürülebilirliği için kamu 
alacaklarının ödenmesi gerektiği, bunun sektör tarafından da TOBB tarafından da ifade 
edildiği, ifade etmeye de devam edileceğini belirtmiştir. Tüm bu ödeme dengesizliklerine 
rağmen ticari hayatın devam ettiği, firmaların varlığını devam ettirebilmek adına faaliyette 
bulunmak zorunda olduğu, “Kamu Mal Alım Sisteminin” değiştiği; oyunun kuralları ve oyun 
kurucuların değiştiği, bu oyunda sektörün hemen aksiyon alması gerektiğini ifade etmiştir.   

Öztürk Oran, TOBB çatısı altında sektör sorunlarına kamuyu paydaş kılarak çözümler 
arandığını, bu toplantı gündemine ilişkin olarak çözüm ortakları olan DMO ve Kamu 
Hastanelerinin misafir olduğu bu toplantıda, tıbbi cihaz üretim ve tedarikinin sürdürülebilirliği 
adına neler yapılabileceğinin masaya yatırılacağını belirterek sözü Meclis Başkanı Mete 
Özgürbüz’e bırakmıştır.   

Mete Özgürbüz konuşmasında; “medikal sektörü fırsat verildiğinde mucizeler yaratan, katma 
değeri yüksek, gelişimi ülke ekonomisini de geliştirecek potansiyele sahip bir sektördür. 
Pandeminin o en yoğun, en karanlık hissettiğimiz zamanlarında bile yoğun bakımlarda, 
hastaların yanında olan, tedavilerinin yapılması için gereken ekipmanı ulaştırmak adına gece-
gündüz çalışan fedakar bir sektördür. Bu önemli sektörde emek veren tüm arkadaşlarıma, 
onları temsil eden meclisimize üye sivil toplum kuruluşlarının başkanlarına, bize destek olan 
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TOBB’a teşekkür etmek istiyorum”, diyerek Haziran ayına kadar yapılacak toplantılarda 
sürdürülebilirlik ana başlığı altında görüşülecek, çalışma takvimini Meclis Üyeleri ile 
paylaşmıştır.  

- Belgelendirme, klinik çalışmalar, pazara girme ve pazarda kalabilme. (TİTCK onaylanmış 

kuruluşlar, araştırma kuruluşları davet edilecek)   

- İş geliştirme ve ihracat konusu.  

-İthalat hammadde ve tedarik konusu. (Türkiye’ye arzda ithalatçılarımızın sorunları ile  

hammadde olarak üreticilerimizin sorunlarını ele almayı hedefleyeceğiz)  

- Fiyatlandırma ve geri ödeme konusu.  

Bugünkü toplantımızda, DMO ve Sağlık Bakanlığımızın, Kamu Hastaneleri Genel 
Müdürlüğünün beraber yürüttükleri sağlık market özelinde yeni nesil satın alma yöntemleri ve 
bunun sektöre yansımalarını konuşacağız diyerek, sözü DMO Genel Müdürü Mücahit 
Özdemir’e bırakmıştır.  

Mücahit Özdemir’in konuşmasında;  

Ülke olarak zor günlerden geçiyoruz, bu süreçte sektörle sık sık bir araya gelme fırsatı bulduk. 

SEİS, TÜMDEF, MASİAD, SADER, OSTİM Medikal Küme, ARTEK gibi. Hepsini TOBB çatısı altında 

görmek, tek tek değil de sorunu tek yerde burada birlikte konuşup süreci değerlendirecek 

olmak bizim açımızdan memnuniyet verici, demiştir.  TOBB’a bize bu imkanı verdiği ve ev 

sahipliği için teşekkür etmek isterim diyerek süreci değerlendirmiştir.   

Özdemir, kuruluşundan buyana yaklaşık iki yılda Sağlık Market Uygulaması üzerinden 
toplamda yaklaşık 12 milyar liralık alım yapıldığını, üniversite hastanelerinin de mal alımlarını 
sistem üzerinden yapmasıyla kısa sürede büyük bir market hacmine ulaşıldığını, beş yıl sonrası 
için öngörülen hedeflere, pandemi nedeniyle ve sağlık hizmetleri sunumunun yoğunlaşmasının 
da etkisiyle, yaklaşık bir yıl gibi kısa bir sürede ulaşıldığını ifade etmiştir.  

Artan iş hacminin yazılımlar, otomasyonlar ve robotik süreçlerle kontrol etmeye çalışıldığını, 
teknolojinin tüm nimetlerinden faydalanarak, iş ve işlemlerin hızlı ve etkin bir şekilde 
gerçekleşmesinin hedeflendiğini belirtmiştir. Sağlık Market Uygulamasıyla sektörün en büyük 
sıkıntısı haline gelen ödeme sürelerine bir standart getirildiğini, bunu daha iyi seviyelere 
çekmeye çalıştıklarını vurgulamıştır.  

Mücahit Özdemir, DMO olarak hedeflerinin sağlık hizmetinin kaliteli, kesintisiz, arz güvenliği 
sağlanmış bir şekilde, vadelere sadık kalarak ödemelerinin yapıldığı, piyasaya barış getiren 
şeffaf, rekabetçi yani kimsenin hakkında en ufak bir alımlarla ilgili şüphe oluşmadan 
yapılmasıdır demiş hazırlanan detaylı sunumu meclis üyeleri ile paylaşmıştır. ( Sunum rapor 
ekinde ulaştırılacaktır.) 

Kamu Hastaneleri Genel Müdür Yardımcısı Hasan Aslan, pandemi nedeniyle fiziki 

organizasyonlarda bir araya gelinemediğini, bu toplantı vesilesi ile TOBB’un çağrısı ile böyle 

büyük bir camia ile bir araya gelmekten mutluluk duyduğunu ifade etmiştir. İletişimi 
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önemsediklerini, sorunların büyümeden çözülmesi noktasında sektörle iletişimin önemini, 

kapılarının sektöre daima açık olduğunu belirterek sağlık market uygulamasına ilişkin 

bilgilendirmelerde bulunmuştur. Sağlık Marketin son 1,5-2 yıla yakın sürede hızlı hal aldığını, 

stratejisinin değiştiğini, tüm sektörü, tüm alımları tıbbi malzeme ve ilaç alımlarını içerecek 

şekilde kamu hastanelerinin ve üniversite hastanelerini kapsayan bir yapıya dönüştüğünü 

sözlerine eklemiştir.   

Sağlık marketin bir ayağının Kamu Hastaneleri Genel Müdürlüğü diğer ayağının Devlet 

Malzeme Ofisi olduğunu belirten Arslan, bu iki kurumun senkronize olarak çalışmayı 

başardığını, sağlık market yapısının bu kadar kısa sürede bu kadar büyük ve işleyen bir yapıya 

sektörün desteği ile kavuştuğu vurgusunda bulunmuştur.  

Arslan, “Biliyorsunuz ki şu anda sağlık markette olan 116 bin barkot var. Her biriyle tek tek 

uğraşıldı, bu 39 bin tek bir barkoda denk geliyor. İlaçta da hakeza 7 bin barkod var, 5 bin tekil 

barkoda denk geliyor. Aslında çok büyük yapı bu çok büyük yapının bir kütüphanesi de oldu, 

satın alma platformu da olmuş oldu. Sağlık market yapısının bir satın alma algısı olmadığını 

tekrar vurgulamak isterim, sağlık market aslında çok daha büyük vizyonla düşünülen bir proje, 

program. İnşallah bunun faydalarını ilerleyen zamanda daha da göreceğiz, değer bazlı satın 

almalarla göreceğiz. Mücahit Bey’in sunumunda bildirdiği 5 milyar dolarlık ihracata gerçekten 

gıpta ettim, guru duydum. Sektöründe katkısı olan herkesin de eline sağlık. Yani sektör kamu 

hastanelerinin sadece 2019’daki tıbbi sarf alımının 5 milyar TL olduğunu düşünürseniz, bu 5 

milyar dolar gerçekten çok ciddi bir rakam. Elinize, emeğinize sağlık. İnşallah bu sağlık sanayisi 

Türkiye sağlık sanayisi çok daha iyilere layık, çok daha iyi yerlerde olacağını düşünüyor ve 

bekliyorum. Katkı sağlamaya hazırız.” Demiştir.   

Hasan Arslan, “Sağlık Market Uygulaması, mal alımlarının merkezileştirilerek belirli kurallar 

çerçevesinde yürütülmesini sağlayan, piyasada belirsizlikleri azaltan, öngörülebilirliğin ve 

şeffaflığın sağlanmasıyla, ödeme dengesiyle sağlık alımlarında sürdürülebilirliği sağlamayı 

hedefleyen bir yapıdır” demiş; “Sağlık Hizmetini sürdürebilmek için medikal malzemeye, 

medikal sektörüne muhtacız, hizmetin sürdürülebilirliği için sektörün devamlılığını 

önemsiyoruz, sektörün yanındayız”, diyerek de konuşmasını sonlandırmıştır.  

Sektör temsilcilerinin ifade ettikleri bazı sorun başlıkları; 
(Bu sorunların meclis üyeleri tarafından derlenerek TOBB aracılığıyla kamuya iletilmesine 
karar verilmiştir)   
-Ödemelerden kaynaklanan gecikmeler ve kur farklarından kaynaklanan zararların telafisi için 
fiyat farkı kararnamesinden medikal sektörünün de yararlanması gerektiği, 
-Ödemelerin 90 günü geçiyor olması; ödemelerin öngörülebilir olmaktan çıkmasının Sağlık 
Market Uygulamasının ana hareket noktasından uzaklaşmasına sebep olduğu,  
-Tedarik zincirinde aksama olma ihtimali; geç teslimat, ihalelerin açıklanma sürelerinin 
uzunluğu(4 ay), geç teslimattan kaynaklanan ceza oranları  
 - Anlaşma metinlerinin kamu tarafından tek taraflı olarak değiştirilesi,  
- İhalesi yapılmış ürünlerde şartname değişiklikleri, 
-Hastane ürün kabul sisteminde yaşanan sıkıntılar,  
- KEP üzerinden tebligat yapılması, 
- DMO üzerinden alımı yapılan anlaşmalı ürünleri ilişkin bazı alımların kamu hastaneleri ve 
üniversite hastaneleri tarafından alınmaya devam edilmesi , 
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-Yaklaşık maliyetten dolayı ihale iptalleri 

Toplantı sonrası medikal sektörüne verdiği destekler için Meclis Üyeleri adına OSTİM Medikal 
Sanayi Kümelenmesi Derneği temsilcisi Fatin Dağçınar tarafından hediye takdiminde 
bulunulmuştur. 

 


